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Periodikum je podporováno ministerstvem zemědělství 

 

 

Z p r a v o d a j 
                     Vydává Český zahrádkářský svaz Územní sdružení Šumperk – Jeseník 

 



 

Vážení přátelé,  
 

dostáváte do ruky další číslo Zpravodaje našeho ÚS.  Spolu s ostatními členy PÚS budu rád, když 
s jeho obsahem budete spokojeni tak jako s těmi předcházejícími. 
 

V tomto čísle se dozvíte, jak úspěšná byla naše expozice na podzimní Floře Olomouc a komu 
můžeme vděčit za to, že se nám ji podařilo letos vůbec uspořádat. 
Doufám, že pro vás všechny bude zajímavý příspěvek, týkající se informace, které osady v rámci 
ÚS byly nejvíce postiženy při zářijových katastrofálních povodních a jak na tuto živelnou událost 
reagovalo vedení ústředí ČZS a našeho ÚS. 
Ve Zpravodaji je také věnován prostor postupnému zavádění Elektronické evidence členů ČZS  
a Centrálnímu informačnímu systému svazu a informaci o možnosti zúčastnit se oblastního 
školení pro zahrádkáře. 
  Věřím, že zejména pro výbory a Kontrolní komise bude přínosem zveřejněný Plán činnosti ÚS 
pro rok 2025. Zejména informace o termínech služeb na 1. pololetí 2025 a termínu svolání 
zasedání Územní rady. 
Nepochybně na škodu není na závěr uvedena rekapitulace termínů úkolů v nastávajícím období. 
Fotogalerie je tentokrát věnována fotkám z činnosti kroužku „Mladý zahrádkář“ při ZŠ a MŠ Údolí 
Desné ve spolupráci se ZO ČZS Sobotín-Petrov n./D. 
 

     Končí rok, který byl současně rokem volebním. V rámci ČZS byla volební procedura 
zakončena na listopadovém Sněmu ČZS.  Zhodnocení jeho úspěšnosti, v rámci našeho ÚS, 
bude provedeno nejdříve na členských schůzích ZO a následně na dubnovém zasedání ÚR.  
 

Přátelé, děkuji Vám i jménem celého představenstva našeho ÚS za spolupráci a činnost 
v základních organizacích v tomto roce. Mějte se hezky a buďte zdraví.  
 

Úspěch na podzimní výstavě FLORAOLOMOUC-HORTIKOMPLEX 2024 
Územní sdružení ČZS Šumperk – Jeseník se pravidelně zúčastňuje výstav podzimní Flory 
Olomouc se svou expozicí, kterou pravidelně zajišťoval přítel Vilém Kohút ze ZO ČZS 
Jeseník. V letošním roce se bohužel ze zdravotních důvodů nemohl zúčastnit. 
Na požádání ÚS ČZS Šumperk – Jeseník uspořádání expozice zajistila ZO ČZS Rapotín, 
a to s velmi dobrým výsledkem, což potvrzuje vyjádření odborného oddělení Republikové 
rady ČZS Praha.  
Mimo jiné jsme získali ocenění za vystavované ovoce: 

1. Místo v soutěži „ Jablko Flory Olomouc 2024“ - odrůda Rubinola. 
 

PÚS ČZS Šumperk-Jeseník si velmi váží tohoto ocenění a oceňuje přístup Republikové 
rady ČZS Praha. Zároveň patří velké poděkování celému týmu ze ZO ČZS Rapotín. 
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Poděkování, včetně Diplomu, přiloženo: 

Dobrý den, 

chtěl bych velmi poděkovat vedení vašeho územního sdružení, že jste poslali na realizaci 
výstavy Hortikomplex 2024 skvělou sestavu děvčat ze ZO Rapotín. Jedná se o paní 
Kocůrkovou, Krmelovou, Tučkovou, Engelovou a Foukalovou. Expozici za vaše územní 
sdružení realizovaly naprosto perfektně, i když na Hortikomplexu byli poprvé. Dokonce 
jablko odrůdy Rubinola, které dovezly od zahrádkáře pana Horáčka, získalo cenu 
JablkoFlory Olomouc 2024. Ještě jednou děkuji za příkladnou spolupráci při realizaci 
výstavy Hortikomplex 2024 a přeji pěkný a pohodový den.                                                                                                                        
S pozdravem M. Šmoranc, odborné oddělení ČZS 
 
 

Zpracovala: Božena Kocůrková (členka ZO ČZS Rapotín a místopředsedkyně PÚS) 

 
     Pohled na stánek ÚS ŠUMPERK – JESENÍK   Diplom za realizaci expozice  

 

Elektronická evidence členů (EEČ) a Centrální informační systém svazu (CISS) 
 

Představenstvo ČZS tím, že schválilo Metodický pokyn pro práci v informačním systému 
ČZS a určilo hlavního administrátora tohoto systému, učinilo reálný krok k zavedení 
elektronické evidence členů ČZS, která je nutným krokem od zastaralého systému 
evidence ZO na ústředí. Systém je vytvořen a bude spravován firmou, která má evropské 
bezpečnostní certifikáty ohledně zabezpečení databáze před zneužitím dat z pohledu 
GDPR. Bude vytvořen systém administrátorů a správců, kteří budou mít nastavena 
oprávnění a přístupy pouze k určené části databáze, kterou budou spravovat. 
Správce ZO uvidí členy své ZO, správce ÚS uvidí pouze potřebné údaje o ZO v jeho 
působnosti a konečně správce na úrovni RR uvidí vybrané údaje o ÚS a ZO. Důležité 
je, že si ZO dál povedou sami evidenci v té části systému, který je určen pro jejich ZO  
a nikdo jim do toho nebude zasahovat. V případě, že by si s tím nevěděli rady, mají 
možnost, obrátit se na příslušné ÚS, které by jim mělo být nápomocno. V případě nouze je 
možnost obrátit se přímo na hlavního administrátora ČZS. 
Kromě elektronické evidence členů je další částí nového systému evidence plateb 

členských příspěvků. Jakmile bude vytvořena databáze členů ZO, bude velmi 
jednoduché evidovat úhradu jejich členských příspěvků. Ale evidencí plateb členských 
příspěvků v novém systému, končící distribucí členských známek (dále jen ČZ), včetně 
jejich aktivací v tzv. chytrém telefonu nebo vygenerováním a jejich tiskem pokladníkem na 
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papír nebo samolepku, se budeme podrobněji zabývat až v průběhu následujících let. 
Důležité bude nejdříve zvládnout EEČ a vytvořit věrohodnou databázi členů ZO od 
jednotlivých ZO až po ústředí. 

 

Schválený „Metodický pokyn pro práci v informačním systému svazu“ a úvodním slovo, 
předsedy ČZS, k „Informačnímu systému ČZS a evidenci členů“ jsem na ZO našeho ÚS 
zaslal emailem dne 5.9.2024. Současně jsem Vás, mimo jiné, požádal o odpověď na  
6 otázek. Ze zaslaných odpovědí vyplývá, že: 

➢ Metodický pokyn je pro většinu z Vás jasný a srozumitelný; 
➢ máte ve Vaší ZO podmínky a prostředky na zavedení EEČ, samozřejmě  

se jedná převážně o soukromá PC předsedů, tajemníků nebo hospodářů 
(pokladních) 

➢ máte člena schopného vykonávat administrátora 
➢ nevidíte v zavedení EEČ a CISS zásadní problém 

➢ uvítáte pomoc ÚS v této předmětné oblasti, a to zejména pokud se týká 
evidence úhrad členských příspěvků v novém systému a budoucího 

vygenerování nebo tisku ČZ. 

Vznesenými dotazy v rámci zaslaných odpovědí se bude PÚS zabývat a konzultovat 
během příštího roku s ústředím ČZS. 
  Představenstvo našeho ÚS se tímto aktuálním tématem zabývalo na svém zasedání 
18.9.2024. Po vyhodnocení výše uvedeného průzkumu v našich ZO a po krátké diskusi 
k tomuto tématu PÚS zatím navrhlo vyzkoušet zavedení EEČ v ZO Horní Temenice III. 
V této ZO si funkci administrátora vyzkouší její předseda, přítel Jiří Weigl, který je 
současně i členem PÚS. Návrh dalšího postupu PÚS k zavedení EEČ v CISS a tisku ČZ 
v rámci ÚS bude realizován až v roce 2025. 
 

Pro ZO našeho ÚS se v souvislosti s EEČ a CISS pro nejbližší období zatím nic nemění. 

Distribuce ČZ bude zajištěna jako obvykle jejich nákupem jednotlivými ZO. K nákupu ČZ  

je možno zejména využít služeb v kanceláři předsednictva ÚS ve firmě Agritec – 15.1., 29.1., 12.2., 

26.2., 12.3., 19.3., 9.4., 14.5., 4.6., 25.6.2025. Jedná se vždy o středu a služba je vždy  

od 10:00 do 15:00 hodin. 
 

Ze života našich ZO (poznatky, názory, náměty, aktuality) 
V této nové rubrice našeho Zpravodaje měl být původně zařazen příspěvek př. Martina Janíčka ze 

ZO Vyhlídka Šumperk, která je rozlohou i počtem členů největší zahrádkářská osada (kolonie) 

v Šumperku. 
 

Místo toho dostává prostor mimořádná živelná událost, která postihla letos v září naší republiku. 

Ano, jedná se o ničivé povodně, které zasáhly i náš územní region Šumperk – Jeseník. 

Katastrofální následky to mělo zejména pro obyvatelstvo měst a obcí na Jesenicku. Bez následků 

samozřejmě nezůstaly i některé ZO a jejich osady, sdružené v našem Územním sdružení. Některé 

osady byly naštěstí jen zatopené. Ale dvěma našimi osadami se povodeň prohnala a zanechala 

značné škody, včetně poničeného oplocení. Jednalo se o osadu ZO Tkalcovna v Šumperku  

a o osadu ZO Vidnava. 
 

  ZO Tkalcovna Šumperk má 10 členů, kteří hospodaří a zahradničí v osadě s rozlohou 7 137 m2  

v nájmu. ZO Vidnava má 18 členů a osadu o rozloze 9 100 m2, z toho 6 300 m2 v nájmu a 2 800 m2 

jsou vlastní pozemky. O rozsahu škod a dopadu povodně na tyto dvě osady nejlépe vystihuje 

přiložená fotodokumentace na konci tohoto příspěvku. 

ČZS na dopady ničivých povodní zareagoval velmi rychle. Již v úterý 18.9.2024 jsme na ÚS 

obdrželi sdělení z ústředí, že v pondělí 17.9.2024 vedení ČZS v Praze schválilo „Nabídku finanční 

pomoci pro ZO a ÚS ČZS postižených živelnou pohromou z Rizikového fondu ČZS“ a současně  

i  „Vyhlášení Sbírky na pomoc nejvíce zasaženým oblastem formou příspěvků do Rizikového fondu 

ČZS“. Vzniklou situací jsme se také ihned dne 18.9.2024 zabývali na zasedání PÚS a přijali 
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opatření ke zjištění dopadu a rozsahu škod povodní na naše ZO a následné případné pomoci 

postiženým ZO. Všechny potřebné informace s výzvou o nahlášení rozsahu poškození a škod byly 

následně zaslány 22.9.2024 emailem na všechny ZO našeho ÚS. 

Na základě zaslaných informací předseda ZO Vidnava, př. František Makyča, a předsedkyně ZO 

Tkalcovna Šumperk, př. Pavla Machová, zaslali žádost o finanční příspěvek z Rizikového fondu 

ČZS ve výši 20 000,- Kč. Možno konstatovat, že tuto finanční výpomoc obratem obdrželi. 

Vzhledem k rozsahu vzniklých škod také oba písemně (elektronicky) zaslali žádost o finanční 

výpomoc i na ÚS. Představenstvo ÚS schválilo pro obě ZO formou hlasování per rollam další 

finanční výpomoc ve výši 20 000,- Kč. S oběma ZO byla uzavřena a řádně podepsána na tuto částku 

Darovací smlouva. Pro finanční výpomoc těmto osadám, nad rámec schváleného rozpočtu na rok 

2024, PÚS využilo finančních prostředků z Fondu aktivity. S předsedkyní ZO Tkalcovna  

a s manželi Makyčovými se ZO Vidnava jsme byli a jsme neustále ve styku a připraveni případně 

k další pomoci. 
 

Představenstvo ÚS Šumperk-Jeseník věří, že finanční výpomoc bude pro obě ZO dostačující  

a výrazně přispěje k obnově a zachování obou osad. Předsedům a členům obou ZO, jistě i za všechny členy 

ČZS našeho územního sdružení, nezbývá než popřát ještě hodně elánu, optimismu, síly a zdraví při 

odstraňování zbytku škod a poškození v roce 2025.  
 

ZO Vidnava 

 
 

 

ZO Tkalcovna Šumperk 

 
 

Zpracoval: Ing. Nedělník 
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Přehled událostí a akcí 
 

• ZO ČZS Rapotín, ve spolupráci s obcí Vikýřovice, pořádá od 1. adventní neděle 
1.12.2024  výstavu „Vánoce v galerii Zámeček“. Otevřeno je vždy každou 
adventní neděli od 13:00 do 17:00 hodin. Výstava je otevřena i při akci „Zpívání  
pod stromečkem“ ve čtvrtek 19.12.2024. 
 

• ZO ČZS Sobotín-Petrov n./D., ve spolupráci s obcí Sobotín, uspořádala v sobotu 
7.12.2024 výstavu vánočního zboží, dekorací, perníků a adventních věnců. 
 

• O víkendu ve dnech 23.-24.11.2024 proběhlo zasedání Republikové rady  
za volební období 2019-2024 a následně zasedání Sněmu ČZS, na kterém byli 
zvoleni noví zástupci Svazu na volební období 2024-2029. Na sněmu byla také 
schválena i svazová ocenění na rok 2025 navržená jednotlivými ÚS. 
 

• ZO ČZS Zábřeh uspořádala ve dnech 1.12. – 7.12.2024 soutěž o nejkrásnější 
adventní věnec. Do soutěže byly zahrnuty všechny fotografie vložené do 
komentářů pod příspěvek soutěže na facebookových stránkách „Zahrádkáři Zábřeh“. 
Výsledky budou zveřejněny na těchto stránkách do 15.12.2024. 
 

• V úterý 17.12.2024 se uskuteční poslední zasedání PÚS v roce 2024. Na tomto 
zasedání bude, mimo jiné, představenstvo projednávat žádost ZO ČZS Sobotín-
Petrov n./D. o finanční příspěvek na činnost s dětmi v kroužku „Mladý zahrádkář“. 
Do kroužku je zapojeno 10 dětí, žáků ZŠ a MŠ Údolí Desné“. A právě této záslužné 
aktivitě předmětné ZO je věnován prostor ve fotogalerii tohoto čísla našeho 
Zpravodaje. Děkujeme a jen tak dále ve výchově mladých budoucích zahrádkářů. 

 
Informace o oblastním školení 
Územní sdružení ČZS Olomouc bude pořádat v období od 11.1.2025 do 22.2.2025 
odborná oblastní školení pro zahrádkáře. Na tato školení zve také všechny členy ZO 
ČZS ze Šumperska a Jesenicka. Program školení (termíny, názvy přednášek, místo 
konání) je zveřejněn na webových stránkách našeho ÚS Šumperk-Jeseník v rubrice 
„Aktuality“. Na jednotlivá ZO našeho ÚS byl tento program již zaslán také elektronicky dne 
7.12.2024. 
 

Plán činnosti ÚS pro rok 2025 
 

Představenstvo ÚS na svém řádném zasedání dne 18.9.2024, mimo jiné, schválilo 
následující plán činnosti na rok 2025: 
 

1) V roce 2025 uskutečníme pět zasedání PÚS - 22.1., 26.3., 18.6., 24.9., 10.12.2025.  

V případě potřeby svolá mimořádné zasedání předseda dle stanov ČZS. 
 

2) Služby v kanceláři předsednictva ÚS pro styk se členy i nečleny ČZS – 15.1., 29.1., 

12.2., 26.2., 12.3., 19.3., 9.4., 14.5., 4.6., 25.6.2025. Jedná se vždy o středu a služba 

vždy od 10:00 do 15:00 hodin. Aktuální informace o termínech služeb bude vždy 

zveřejněna také na webových stránkách ÚS. Služby na 2. pololetí 2025 budou 

schváleny na červnovém zasedání PÚS. 
 

3) V sobotu 26.4.2025 svoláme zasedání ÚZEMNÍ RADY na SOŠ v Šumperku. 
 

4) Na výročních členských schůzích ZO zajistíme účast zástupce předsednictva, pokud výbory 

ZO projeví zájem.  
 

5) V pátek 16.5.2025 uskutečníme Okresní kolo soutěže Mladý zahrádkář pro žáky ZŠ.  

Vítěze obou kategorií vyšleme do národního kola této soutěže, které organizuje RR ČZS 

Praha. Všichni členové představenstva ÚS v rámci svých možností pomohou při organizaci 
této soutěže. Hlavním garantem bude př. Viktor Havránek. 
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      6) V sobotu 24.5.2025 uskutečníme Okresní kolo soutěže Floristiky pro kategorie žáci, junioři 

a senioři. Vítěze jednotlivých kategorií vyšleme do zemského kola Floristiky. Hlavním 

garantem bude př. Božena Kocůrková. 
 

7) V průběhu roku budeme zajišťovat prostřednictvím webových stránek ÚS aktuální věci ze 

všech činností ČZS a novinek v zahrádkářské praxi. Pokud ZO projeví zájem, pomůžeme jim 

při založení jejich vlastních bezplatných webových stránek pod doménou ČZS a s postupným 

zaváděním Centralizace evidence členů.   
 

8) Opět připravíme dvě čísla Zpravodaje ÚS. Zpravodaj č. 1/2025 vydáme nejpozději  

do 4.7.2025 a Zpravodaj č. 2/2025 vydáme nejpozději do 10.12.2025. Zpravodaje budou 

zveřejněny také na webových stránkách s možností stažení pro výbory ZO, které je po 

vytištění mohou zveřejnit na svých nástěnkách a současně zaslat elektronicky svým členům. 
 

           9) V případě zájmu ZO uspořádáme na podzim autobusový zájezd na některou z celostátních  

                nebo regionálních výstav zaměřených na produkty zahradnictví, ovocnářství a květinářství.    
 

10) V případě zájmu ZO připravíme na podzim seminář / školení pro členy výborů ZO  

        respektive kontrolních komisí.    
 

       11) Budeme důsledně dodržovat harmonogram odesílání hlášení a dokumentů na ústředí a RR     

             ČZS, abychom nezavdali příčinu pro krácení dotací na činnost našeho ÚS.    
 

       12) I nadále budeme podporovat činnost Mladých zahrádkářů při ZO (Sobotín-Petrov, Zábřeh) 

              a případně dalších nově vzniklých.     

  Zpracoval: Ing. Nedělník  
 

Rekapitulace termínů úkolů do konce roku 2024 a v 1. pololetí 2025 
 

1) Do 31.12.2024 inventura pokladny a inventarizace majetku kontrolní komisí. 
 

2) Do 15.2.2025 zpracovat a zaslat Přehled o činnosti ZO ČZS za rok 2024 (stav 

k 31.12.) na emailovou adresu ÚS, a současně i Ing. Nedělníkovi  

na emailovou adresu v.nedelnik@email.cz. 
 

3) Leden – březen 2025 příprava členské schůze. Pravidla pro svolání  

a řízení členských schůzí se řídí Stanovami ČZS a Jednacím a volebním řádem ČZS 

(JVŘ) v jejich aktuálním znění. 
 

4) Leden – duben svolání členské schůze ZO se zhodnocením činnosti výboru  

a kontrolní komise  za rok 2024, s vyhodnocením plnění rozpočtu za rok 2024  

a schválením plánu činnosti a rozpočtu na rok 2025. 
 

5) Nejpozději do 25.3.2025 odebrat (nakoupit) pro členy ZO členské známky na rok 

2025. 
 

6) Nejpozději do 31.3.2025 zpracovat a odeslat Přehled o majetku a závazcích 

k 31.12.2024. 
 

7) Zajištění účasti zástupce ZO na zasedání ÚZEMNÍ RADY v sobotu 26.4.2025, 

včetně nahlášení delegáta za ZO nejpozději do 20.4.2025, a to emailem na ÚS, 

 tj. na us.czs.su@seznam.cz a současně i na v.nedelnik@email.cz. 
 

8) Nejpozději do 30. května 2025 zaslat představenstvu ÚS návrhy na svazová  

a regionální  ocenění členů ZO na rok 2026. 
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Fotogalerie 

Snímky aktivit našich mladých zahrádkářů ze Sobotína 
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                          Ocenění za 1. místo 
                  Jablko Flory Olomouc 2024- odrůda Rubinola 
 

 

 

Představenstvo ÚS Šumperk-Jeseník  

přeje  

ZO v novém roce 2025 mnoho úspěchů a spokojené členy  

a všem přátelům zahrádkářům v naší působnosti 

pohodový a klidný zbývající adventní čas 

 a příjemné prožití svátků vánočních  

a v novém roce 2025 mnoho spokojenosti, energie, optimismu 

 a bohatou úrodu na zahrádkách  

a hlavně, kromě potřebného štěstíčka, hodně zdravíčka a mír. 

 
 

V Šumperku 11. prosince 2024 

 

Zpravodaj č.2/2024 pro vás připravili: Ing. Vlastimil Nedělník a Božena Kocůrková 
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